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摘要 目的探讨Survivin和Smac在肝外胆管癌发生发展中的作用和意义。方法27例肝外胆管癌、10例异型增生组织和5例正常上皮组

织,均行免疫组化染色检测Survivin和Smac的表达。半定量法结果评价,统计学方法分析比较。结果Survivin在肝外胆管正常上皮组

织、异型增生组织和癌组织中阳性表达率分别为20%、50%和74.1%,正常胆管上皮组织和癌组织中Survivin表达差异有统计学意义

(P=0.037)。Smac在肝外胆管正常上皮组织、异型增生组织和癌组织中阳性表达率分别为40%、50%和85.2%,异型增生组织和癌

组织中表达差异有统计学意义(P=0.041)。Survivin和Smac的表达与肝外胆管癌组织病理学特征和临床分期无关。结论Survivin和

Smac凋亡相关基因参与了肝外胆管癌的发生发展,可能在由正常上皮组织向异型增生再向癌的恶性转化过程中起重要作用。

服务

把本文推荐给朋友   

加入我的书架 

加入引用管理器 

E-mail Alert 

RSS

作者相关文章

李胜棉

康惠贞

王小玲

王士杰

关键词： 肝外胆管癌   异型增生   Survivin   Smac   免疫组织化学     

Abstract： Objective  To investigate the expression of Survivin and Smac and evaluate whether Survivin  

and Smac protein play a role in the progression f rom normal epithelium to dysplasia to carcinoma of ext ra2 

hepatic biliary t ract . Methods  The expressions of Survivin and Smac were examined immunohistochemi2  

cally in 27 specimens surgically removed ext rahepatic biliary t ract carcinoma , ten cases of dysplasia le2 

sions and 5 cases of normal epithelial tissues. Results  Survivin protein expression was found in 20 of 27  

(74. 1 %) invasive carcinoma , 5 of 10 (50 %) dysplasia lesions and 1 of 5 (20 %) normal epithelium. The 

difference of Survivin expression between invasive carcinoma and normal epithelium was significant ( P = 

0. 037) . For Smac protein expression , positive rate of expression was 23/ 27 (85. 2 %) in invasive carcino2 

ma , 5/ 10 (50 %) in dysplasia lesions and 2/ 5 (40 %) in normal epithelium. The difference of Smac ex2 

pression between dysplasia lesions and invasive carcinoma was significant ( P = 0. 041) . There was no sig2 

nificance between Survivin expression and histopathological features or clinical stages in invasive carcino2 

ma , neither was Smac. Conclusion  The increased tendency of Survivin and Smac expression in dysplasia2  

carcinoma sequence of ext rahepatic biliary t ract indicates Survivin and Smac may be involved in neoplastic 

development . 
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